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P r o t o k ó ł   Nr XVI/2025 

z XVI sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 29 maja 2025r. w świetlicy OSP 

w Bliżynie. 

___________________________________________________________________________  

 

Na ustawowy skład 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1) Jacek Oleś – Nadleśniczy Nadleśnictwa Suchedniów 

2) Wojciech Mazur – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Skarżysko 

3) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

4) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy Bliżyn 

5) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

6) Piotr Stefański – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

7) Monika Łukomska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

8) Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

9) Anna Kowalik – obsługa Rady 

10) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

11) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XIV i XV sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

    podjętych na ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o działalności Nadleśnictwa Suchedniów za 2024 rok i plany na rok 2025. 

7. Informacja o działalności Nadleśnictwa Skarżysko za 2024 rok i plany na rok 2025. 

8. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

    oraz ocena zasobów pomocy społecznej za 2024 rok. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

        2025-2035, 

    b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok, 

    c) udzielenia pomocy finansowej, 

    d) przystąpienia do sporządzenia „Strategii Rozwoju Gminy Bliżyn do 2035 roku” oraz  

        określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym 

        trybu konsultacji, 

    e) określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

        restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

       znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

10. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Szesnastą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Sławomir Młodawski 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Obecni na sesji uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego Radosława Bułki – Przewodniczącego 

Rady Gminy Bliżyn. Wspominając zmarłego Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że  
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w naszej pamięci pozostanie jako człowiek prawy, otwarty na problemy każdego, pomocny  

i życzliwy. Po wyborze na Przewodniczącego Rady obiecał, że będzie dążył do wypracowania 

dobrych decyzji dla dobra naszej gminy, co starał się realizować.  

Poinformował dalej, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Wiceprzewodniczący Rady poinformował zebranych, 

że w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że zaproponowany porządek obrad sesji 

wszyscy otrzymali, dlatego zapytał czy są do niego uwagi.  

Nie zgłoszono żadnych uwag ani wniosków do porządku obrad w związku z czym 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad jego przyjęciem.  

Za przyjęciem porządku obrad XIV sesji Rady Gminy Bliżyn głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XIV sesji 

został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XIV i XV sesji Rady 

Wiceprzewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XIV sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

28 marca 2025r.  głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 

0, w związku z czym protokół z XIV sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XV sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

22 kwietnia 2025r.  głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się 

– 0, w związku z czym protokół z XV sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: brak 

Ad. 5 

Przystępując do punktu 5 porządku obrad sesji, którym są interpelacje i zapytania radnych 

Sławomir Młodawski – Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z sugestią 

radnych interpelacje nie będą odczytywane przez radnych, tylko złożone na piśmie. 

Interpelacje złożyli na piśmie radni: 

Katarzyna Cedro-Lisowska  

W imieniu mieszkańców miejscowości Nowy Odrowążek zwracam się z prośbą o usunięcie 

zakrzaczeń przy drodze gminnej nr 309014. Miejscami brak jest możliwości bezpiecznego 

zejścia pieszych na pobocze czy wyminięcia się aut, a gałęzie wystające na drogę uszkadzają 

karoserię przejeżdżających pojazdów. Dlatego proszę o interwencję w tej sprawie i podjęcie 

odpowiednich kroków. 

Aneta Smulczyńska 

Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2024 poz.1465 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję 

do Pana Wójta interpelację w sprawie skoszenia poboczy przy drodze gminnej na terenie 

sołectwa Kopcie. Uprzejmie proszę o wykonanie ww. prac w jak najkrótszym terminie, 

ponieważ wysokie trawy na poboczach oraz zarośla rosnące w rowach, zagrażają 

bezpieczeństwu pieszych i pozostałych użytkowników drogi. 
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Paweł Osóbka 

Na podstawie art.24 ust.4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o zamontowanie dwóch tablic 

ogłoszeniowych w miejscowości Wojtyniów oraz jednej tablicy w miejscowości Jastrzębia  

(w załączeniu zdjęcia poglądowe usytuowania tych tablic). Ponadto istotną rzeczą byłoby 

umiejscowienie na tych tablicach informacji wielkości formatu A4 zawierającymi kierunki 

ważnych miejsc do odwiedzenia przez turystów wraz z umiejscowionym kodem QR  

(w załączeniu zdjęcia poglądowe). 

Ad. 6 

Przystępując do omówienia informacji o działalności nadleśnictw Sławomir Młodawski -

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z zarządzeniem nr 115 Dyrektora 

Generalnego Lasów Państwowych z dnia 18 września 2024r. w sprawie przekazywania 

informacji o działalności nadleśnictwa radom gmin i sejmikom województw nadleśniczy  

w terminie do dnia 30 kwietnia każdego roku przekazuje informację o działalności nadleśnictwa 

w roku ubiegłym i planach na rok bieżący przewodniczącemu rady gminy, na terenie której 

znajdują się lasy i grunty będące w zarządzie nadleśnictwa. Takie informacje złożyły 

nadleśnictwa: Suchedniów, Skarżysko i Stąporków. Przekazując informację nadleśniczy 

zawiadamia o gotowości do przedstawienia tej informacji na sesji Rady Gminy. W przypadku 

gminy, na terenie której lasy i grunty będące w zarządzie nadleśnictwa mają powierzchnię 

poniżej 100ha, przedstawienie informacji na sesji Rady Gminy zależy od decyzji 

nadleśniczego. Dotyczy to nadleśnictwa Stąporków, które przedłożyło informację 

przewodniczącemu rady gminy, ale zgodnie z decyzją nadleśniczego nie zachodzi konieczność 

przedstawienia jej na sesji Rady.  

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zatem Pana Jacka Olesia – Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Suchedniów o przedstawienie informacji o działalności Nadleśnictwa 

Suchedniów za 2024 rok i planach na rok 2025. 

Jacek Oleś – Nadleśniczy Nadleśnictwa Suchedniów przedstawił w/w informację 

(informacja w załączeniu). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wobec braku pytań i zgłoszeń ze strony radnych Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 

Rada Gminy Bliżyn została zapoznana z informacją o działalności Nadleśnictwa Suchedniów 

za 2024 r. planach na rok 2025. 

Ad. 7 

W punkcie 7 porządku obrad Pan Wojciech Mazur – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa 

Skarżysko przedstawił informację o działalności Nadleśnictwa Skarżysko za 2024 rok  

i planach na rok 2025 (informacja w załączeniu). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wobec braku pytań i zgłoszeń ze strony radnych Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 

Rada Gminy Bliżyn została zapoznana z informacją o działalności Nadleśnictwa Skarżysko za 

2024 r. planach na rok 2025. 

Ad. 8 

W dalszej części obrad sesji Pani Monika Łukomska - Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bliżynie przedstawiła informację o działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz ocenę zasobów pomocy społecznej za 2024 rok 

(informacja i ocena w załączeniu).  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych 

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawione informacje. Poprosił Panią Anetę 

Smulczyńską o przedstawienia stanowiska Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Gminy. 
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W związku z pogarszającą się sytuacją demograficzną zarówno w kraju jak i w naszej gminie 

oraz starzejącym się społeczeństwem Komisja dostrzega wzrost wydatków na zabezpieczenie 

pobytu w domu pomocy społecznej mieszkańców gminy Bliżyn, którzy potrzebują opieki i 

wsparcia. W 2024r. środki finansowe na zadania polityki społecznej wyniosły 10.483.001,63zł. 

Komisja zauważa, że poziom wydatków w stosunku do 2023 roku wzrósł o 2.218.718,29zł, 

czyli o 21,17%. Komisja dostrzega konieczność zwiększenia powierzchni użytkowej dla 

pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o dodatkowe pomieszczenia i potrzebę 

wygospodarowania w przyszłości środków na ten cel. 

Dyskusja 

Katarzyna Cedro-Lisowska zapytała na czym polega kontrakt socjalny i do kogo jest 

skierowany oraz komu przysługuje świadczenie rodzicielskie. 

Monika Łukomska wyjaśniła, że kontrakt socjalny jest to umowa zawarta między 

pracownikiem ośrodka a podopiecznym. Świadczenie rodzicielskie jest przyznawane osobom 

bezrobotnym, które nie mają dochodu. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie za 

2024 rok głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem oceny. 

Za przyjęciem oceny zasobów pomocy społecznej za 2024 rok głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym ocena została przyjęta przez 

Radę. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Wiceprzewodniczący Rady zgłosił 

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Jednocześnie poinformował, że projekty uchwał dotyczące spraw budżetowych zostaną 

omówione przez Panią Skarbnik. 

Za przyjęciem wniosku Wiceprzewodniczącego Rady głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty 

przez Radę. 

Ad. 9 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2025-2035 odczytała i omówiła Beata Ozan – Skarbnik Gminy. W uchwale 

dokonano zmiany kwot dochodów i wydatków gminy w związku ze zmianami pomiędzy 

sesjami oraz w związku ze zmianą uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie. 

Dodatkowo w przedsięwzięciach dokonano zmian: 

- budowa oświetlenia drogowego wzdłuż drogi 42 Pięty-Płaczków zwiększono nakłady roku 

bieżącego o kwotę 30.000zł jednocześnie zmniejszając nakłady roku 2026, 

- budowa oświetlenia Zbrojów Przysiółek Łazik zwiększono nakłady roku bieżącego o 18.000zł 

jednocześnie zmniejszając nakłady z roku 2026, 

- kompleksowa modernizacja zalewu, przeniesiono całe nakłady z roku 2026 na rok 2025, 

- budowa oświetlenia drogowego w miejscowości Brzeście przy drodze 140 zwiększono 

nakłady roku 2025 o kwotę 43.500zł zmniejszając nakłady roku 2026. 

Dzięki tym zmianom przedsięwzięcia zostaną zakończone w roku bieżącym. 

W przedsięwzięciu bieżącym pod nazwą – opracowanie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Bliżyn 3 zwiększono nakłady roku 2025 o kwotę 

20.922,30zł, które były zaplanowane  jako niewygasające wydatki. W wyniku wprowadzonych 

zmian kwota deficytu zwiększyła się o 1.589.179zł i pokryta będzie wolnymi środkami 

wynikającymi z rozliczenia roku 2024. 

Dyskusja – brak chętnych. 
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Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2025-2035 głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XVI/69/2025  

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2025-2035. 
b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok 

odczytała i omówiła Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Do uchwały tej przygotowano 

autopoprawkę dotyczącą dotacji dla Powiatu na budowę dróg. W uchwale pierwotnej jest 

dotacja na budowę dróg: jednej w Sorbinie i drugiej w Zagórzu. W związku z pismem powiatu 

przygotowano autopoprawkę polegającą na wykreśleniu drogi Brzeście-Zagórze i zwiększenie 

kwoty dotacji o 100.000zł (łącznie daje kwotę 200.000zł) na budowę drogi w Sorbinie. 

Autopoprawka dotyczy zmiany załącznika Nr 6, 9 i uzasadnienia do uchwały. Dodała, że  

dodatkowo w uzasadnieniu wystąpiły pomyłki w kwotach i prosiła o ich sprostowanie a dotyczą 

one kwoty 130.000zł na dostosowanie sali do ćwiczeń dla uczniów – prawidłowa kwota to 

120.000zł. Druga poprawka dotyczy kwoty związanej z budową oświetlenia w miejscowości 

Zbrojów Przysiółek Łazik. Prawidłowa kwota to 18.000zł a nie jak zapisano 15.000zł. Pani 

Skarbnik następnie omówiła wniesione zmiany. Po stronie dochodowej przyjęto środki  

z Polskiego Ładu dotyczące zalewu ponieważ kwota na realizację tego zadania została 

przeniesiona z roku 2026 na rok 2025. Zwiększono środki dotyczące zezwoleń na napoje 

alkoholowe o 7.781,30zł i kwotę tą przeznaczono na konkursy i programy profilaktyczne. 

Zabezpieczono kwotę 200.000zł dla Powiatu na dotację na budowę drogi w Sorbinie. Dla 

Szkoły Podstawowej w Odrowążku zabezpieczono kwotę 120.000zł na remont sali do ćwiczeń 

dla uczniów oraz kwotę 30.000zł na utwardzenie terenu koło szkoły. Dla Szkoły Podstawowej 

w Mroczkowie zwiększono środki na odprawy emerytalne dla nauczycieli o kwotę 153.910zł. 

Dla Szkoły Podstawowej w Sorbinie na dokończenie ogrodzenia zabezpieczono kwotę 

10.000zł. Ponadto zabezpieczono środki na remont drogi Bugaj pod lasem 100.000zł, na dotację 

dla GOK-u 100.000zł, na dokumentację na budowę wodociągu Bliżyn ul. Zafabryczna 

10.500zł, na dokumentację na budowę wodociągu Zbrojów przysiółek Łazik 15.000zł, na 

budowę oświetlenia Zbrojów przysiółek Łazik 18.000zł, na budowę oświetlenia Pięty-

Płaczków 30.000zł, na projekt budowy oświetlenia w Kopciach 11.000zł, na energię i gaz  

w strażnicach kwotę 50.000zł, na energię elektryczną na przepompowniach i oczyszczalni 

ścieków 50.000zł, na oświetleniu drogowym 300.000zł oraz na boiskach orlik 10.000zł, na 

domy opieki społecznej zwiększono środki o kwotę 200.000zł, na bieżące zakupy dotyczące 

naprawy miejsc integracji 6.000zł, na projekty dróg Gostków, Zagórze, Ubyszów 20.000zł, na 

opiekę nad bezpańskimi zwierzętami 10.000zł. W związku ze zmianą funduszu sołeckiego  

w Brześciu przeniesiono kwotę na budowę oświetlenia drogowego i dołożono środki  

w wysokości 21.500zł na ten cel. Zabezpieczono kwotę 20.000zł na prace konserwatorskie przy 

kościołach, na zatrudnienie animatorów przy orlikach w Mroczkowie kwotę 28.000zł  

i w Bliżynie 33.499zł. Na wdrożenie systemu KSeF zabezpieczono kwotę 28.800zł. 

Zaproponowane zmiany powodują to, że zwiększono przychody pochodzące z rozliczenia roku 

2024 o kwotę 1.589.179zł. 

Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

przedstawił Szymon Mastalerz – Przewodniczący Komisji. Odnośnie zaproponowanej dotacji 

dla GOK w wysokości 100.000zł Komisja wnosi aby w ramach tej kwoty została wykonana 

wymiana pieca c.o., bojlera, uszkodzonych grzejników i niezbędnej armatury hydraulicznej. W 

związku z tym Komisja wnosi o uzupełnienie uzasadnienia do projektu uchwały w zapisie 

dotyczącym zwiększenia dotacji dla GOK na końcu zdania dodanie zapisu o treści „w tym na 

wymianę pieca c.o., bojlera, uszkodzonych grzejników i niezbędnej armatury hydraulicznej,”. 
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Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały łącznie z poprawkami wniesionymi przez Wójta i Komisję ds. Infrastruktury 

Komunalnej. 

 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawek do projektu 

uchwały wniesionych przez Wójta pismem znak: FNB 3031.2.5.2025 z dnia 26 maja 2025r.: 

1) W projekcie uchwały z dnia 9 maja 2025 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Bliżyn na 2025 rok: 

1. W załączniku nr 6 – Dochody i wydatki na zadania realizowane na mocy porozumień z 

jednostkami samorządu terytorialnego w 2025 r., w części II – Dochody i wydatki związane 

z pomocą rzeczową lub finansową realizowaną na podstawie porozumień między jst: 

- skreśla się zadanie pn. „Budowa zintegrowanego układu komunikacyjnego polegającego na 

przebudowie dróg powiatowych: Nr 1751T (0444T) Brzeście-Zagórze Gmina Bliżyn, Nr 1763T 

(0573T) Michałów Gmina Skarżysko-Kościelne, Nr 1406T (0588T) Kamionki Gmina Łączna 

- Etap II z przeznaczeniem na część II „Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1751T (0444T) 

Brzeście-Zagórze w Gminie Bliżyn – realizowana w formule - „zaprojektuj i wybuduj”, dział 

600, rozdział 60014, § 6300 z kwotą 100.000zł w kol.6, 15 i 16, 

- na zadaniu „Budowa zintegrowanego układu komunikacyjnego dróg powiatowych Nr 1753T 

Bliżyn-Odrowążek w miejscowości Sorbin, Gmina Bliżyn Etap III” w kolumnach 6, 15, 16 

kwotę w wysokości „100.000” zastępuje się kwotą „200.000”. 

2. W załączniku nr 9 – Dotacje celowe w 2025 roku, w części I. Dotacje dla jednostek sektora 

finansów publicznych: 

- skreśla się Lp.2 dotyczącą zadania: Budowa zintegrowanego układu komunikacyjnego 

polegającego na przebudowie dróg powiatowych: Nr 1751T (0444T) Brzeście-Zagórze Gmina 

Bliżyn, Nr 1763T (0573T) Michałów Gmina Skarżysko-Kościelne, Nr 1406T (0588T) 

Kamionki Gmina Łączna - Etap II z przeznaczeniem na część II „Rozbudowę drogi powiatowej 

Nr 1751T (0444T) Brzeście-Zagórze w Gminie Bliżyn – realizowana w formule - „zaprojektuj 

i wybuduj” z kwotą 100.000,00,  

- w Lp 3, dział 600, rozdz. 60014, § 6300 dotyczącej zadania: Budowa zintegrowanego układu 

komunikacyjnego dróg powiatowych Nr 1753T Bliżyn-Odrowążek w miejscowości Sorbin, 

Gmina Bliżyn - Etap III w kolumnie 6 kwotę w wysokości 100.000,00zł zastępuje się kwotą 

200.000,00zł.  

3. W uzasadnieniu do uchwały: 

zwrot o treści „- zabezpiecza się środki jako pomoc finansową dla Powiatu Skarżyskiego na 

budowę drogi powiatowej Bliżyn-Odrowążek w m-ci Sorbin kwota 100.000zł oraz na budowę 

drogi powiatowej Brzeście-Zagórze 100.000zł,” zastępuje się  nową treścią: „- zabezpiecza się 

środki jako pomoc finansową dla Powiatu Skarżyskiego na budowę drogi powiatowej Bliżyn-

Odrowążek w m-ci Sorbin kwota 200.000zł,” 

Za przyjęciem poprawek wniesionych przez Wójta Gminy w piśmie znak: FNB 3031.2.5.2025 

z dnia 26 maja 2025r. odczytanych przez Wiceprzewodniczącego Rady głosowało 13 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawki  zostały 

przyjęte przez Radę. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad sprostowaniem błędnych 

kwot w uzasadnieniu do projektu uchwały: 

1) W uzasadnieniu do uchwały w zakresie środków dla Szkoły Podstawowej w Odrowążku na 

dostosowanie sali do ćwiczeń dla uczniów kwotę „130.000zł” zastępuje się kwotą 

„120.000zł”.  
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Za sprostowaniem błędnej kwoty w uzasadnieniu głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 

0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym sprostowanie  zostało przyjęte przez 

Radę. 

2) W uzasadnieniu do uchwały w zakresie środków na budowę oświetlenia w m-ci Zbrojów 

przysiółek Łazik kwotę „15.000zł” zastępuje się kwotą „18.000zł”. 

Za sprostowaniem błędnej kwoty w uzasadnieniu głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 

0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym sprostowanie  zostało przyjęte przez 

Radę. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania poprawki do uzasadnienia 

uchwały, którą wniosła Komisja ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska a poparły Komisje: Budżetowa i Oświaty: 

Za przyjęciem poprawki do uzasadnienia do projektu uchwały w zapisie dotyczącym 

zwiększenia dotacji podmiotowej dla GOK poprzez dodanie na końcu zdania zapisu o treści: 

„w tym na wymianę pieca c.o., bojlera, uszkodzonych grzejników i niezbędnej armatury 

hydraulicznej,” głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym uzasadnienie zostało uzupełnione o przyjęty zapis. 

Po przegłosowaniu poprawek Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok 

łącznie z przyjętym poprawkami głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XVI/70/2025  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok łącznie z przyjętym 

poprawkami. 
c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy. Omówiła również poprawki wniesione przez Wójta Gminy. W uchwale tej wprowadza 

się zmiany aby były one spójne z poprzednią uchwałą. Polegają one na skreśleniu paragrafu 2 

mówiącego o dotacji na drogę Brzeście-Zagórze w wysokości 100.000zł i poprawienie kwoty 

w paragrafie 1 gdzie jest mowa o dotacji na budowę drogi w Sorbinie z kwoty 100.000zł na 

200.000zł. Zmianie ulega jednocześnie kolejność paragrafów. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały łącznie z poprawkami wniesionymi przez Wójta Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawek do projektu 

uchwały wniesionych przez Wójta pismem znak: FNB 3031.2.5.2025 z dnia 26 maja 2025r.: 

1. w § 1 kwotę 100.000 zł zastępuje się kwotą 200.000zł,  

2. skreśla się § 2 o treści: ”Udziela się Powiatowi Skarżyskiemu pomocy finansowej w roku 

2025 na zadanie:  

„BUDOWA ZINTEGROWANEGO UKŁADU KOMUNIKACYJNEGO POLEGAJĄCEGO 

NA PRZEBUDOWIE DRÓG POWIATOWYCH : -NR 1751T (0444T) BRZEŚCIE-

ZAGÓRZE GMINA BLIŻYN, - NR 1763T (0573T) MICHAŁÓW GMINA SKARZYSKO 

KOŚCIELNE, - NR 1406T (0588T) KAMIONKI GMINA ŁĄCZNA – ETAP II z 

przeznaczeniem na część II – ROZBUDOWA DROGI POWIATOWEJ NR 1751T (0444T) 

BRZEŚCIE-ZAGÓRZE W GMINIE BLIŻYN – realizowana w formule  „zaprojektuj i 

wybuduj” w wysokości 100.000 zł brutto.”  

Jednocześnie zmienia się numerację paragrafów. 

3. W uzasadnieniu do uchwały zdanie  o treści: „Mając na uwadze dobro mieszkańców 

miejscowości Sorbin i Zagórze oraz ze względu na działania zmierzające do poprawy 

bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego na drogach powiatowych nr: 1753T 

BLIŻYN-ODROWĄŻEK, 1751T BRZEŚCIE-ZAGÓRZE poprzez budowę w/w dróg, 
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Gmina Bliżyn postanawia przyznać Powiatowi Skarżyskiemu łącznie na ten cel dotację w 

kwocie 200 000 zł brutto.” zastępuje się nową treścią: „Mając na uwadze dobro 

mieszkańców miejscowości Sorbin oraz ze względu na działania zmierzające do poprawy 

bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego na drodze powiatowej nr1753T BLIŻYN-

ODROWĄŻEK poprzez budowę w/w drogi, Gmina Bliżyn postanawia przyznać 

Powiatowi Skarżyskiemu na ten cel dotację w kwocie 200 000 zł brutto.” 

Za przyjęciem poprawek wniesionych przez Wójta Gminy w piśmie znak: FNB 3031.2.5.2025 

z dnia 26 maja 2025r. odczytanych przez Wiceprzewodniczącego Rady  głosowało 13 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawki  zostały 

przyjęte przez Radę. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały 

łącznie z przyjętymi poprawkami: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej łącznie z przyjętym 

poprawkami głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, 

Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XVI/71/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

łącznie z przyjętym poprawkami. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii Rozwoju Gminy Bliżyn 

do 2035 roku” oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii Rozwoju Gminy 

Bliżyn do 2035 roku” oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu strategii, w tym trybu konsultacji, głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XVI/72/2025 w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii Rozwoju Gminy 

Bliżyn do 2035 roku” oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków odczytał Michał Jędrys – 

Sekretarz Gminy. Odczytał również poprawki wniesione przez Wójta a wynikające z pisma 

Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały łącznie z wniesionymi poprawkami. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawek do projektu 

uchwały wniesionych przez Wójta pismem znak: ORS.0006.5.2025 z dnia 26 maja 2025r.: 

1) Za nadaniem nowego brzmienia punktu 1 w paragrafie 8 ust. 1 o treści: 

„1) Rozporządzeniu Komisji (UE) 2023/2831 z dnia 13 grudnia 2023 r. w sprawie stosowania 

art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis (Dz. Urz. 

UE L, 2023/2831 z 15.12.2023 r.) w takim przypadku pomoc de minimis dla podmiotów 

prowadzących działalność gospodarczą w rozumieniu ww. rozporządzenia na dotacje na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane, na podstawie niniejszej uchwały może 

być udzielana do dnia 30 czerwca 2031 r.;”.  

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym poprawka została przyjęta przez Radę. 

2) Za nadaniem nowego brzmienia ustępu 3 w paragrafie 8 o treści: 
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„3. W przypadku, gdy wnioskodawca jest przedsiębiorcą, do wniosku o udzielenie dotacji 

winien dołączyć wszystkie zaświadczenia o pomocy de minimis zgodnej z rozporządzeniem 

Komisji (UE) 2023/2831, tak aby wskazywały na minione 3 lata, albo oświadczenia o wielkości 

pomocy de minimis otrzymanej w tym okresie, albo oświadczenia o nieotrzymaniu takiej 

pomocy w tym okresie, a także zaświadczenia o pomocy de minimis w rolnictwie lub 

rybołówstwie, jakie otrzymał w ciągu minionych 3 lat, albo oświadczenia o wielkości pomocy 

de minimis w rolnictwie lub rybołówstwie, otrzymanej w tym okresie, albo oświadczenia  

o nieotrzymaniu takiej pomocy w tym okresie, sporządzone w zakresie i według zasad 

określonych w art. 37 ust. 1 ustawy o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy 

publicznej.”  

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym poprawka została przyjęta przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi poprawkami: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków łącznie z przyjętymi 

poprawkami, głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XVI/73/2025 w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków łącznie z przyjętym poprawkami. 
Ad. 10 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Katarzyna Cedro-Lisowska podziękowała pracownikom porządkowym Urzędu Gminy za 

szybką i skuteczną interwencję w sołectwie Kucębów. Temat dotyczył kradzieży i uszkodzeń 

znaków drogowych. Apelowała przy tym nie tylko do mieszkańców Kucębowa ale  

i okolicznych miejscowości by zachowali czujność, reagowali na takie akty wandalizmu 

przypominając jednocześnie o krajowej mapie zagrożeń, gdzie takie przypadki również można 

zgłosić. 

Aneta Smulczyńska nawiązała do ankiety dotyczącej transportu zbiorowego w regionie. 

Ankietę taką przeprowadza Świętokrzyski Urząd Wojewódzki. Ankieta została przygotowana 

przez Urząd Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego. Celem badania ankietowego jest 

poznanie preferencji komunikacyjnych mieszkańców województwa świętokrzyskiego oraz 

użytkowników komunikacji zbiorowej w zakresie wyboru środka transportu a także 

zdiagnozowanie aktualnych potrzeb w transporcie zbiorowym. Link do tej ankiety 

zamieszczony jest na stronie internetowej Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego. Radna 

zwróciła się również drogą mailową z prośbą, aby informacja i link do tej ankiety był również 

zamieszczony na stronie internetowej naszej gminy, aby każdy kto wejdzie na tą stronę mógł 

szybko dotrzeć do tej ankiety i wypełnić ją. Wypełnienie ankiety zajmuje kilka bądź kilkanaście 

minut, ale warto ją wypełnić bo często dyskutowany był temat związany z komunikacją,  

z busami. W dyskusji często pojawiały się głosy, że tych kursów jest za mało, że godziny 

kursowania są nieodpowiednie, padały propozycje wydłużania tych tras. O takich sprawach  

w tej ankiecie też będzie można wspomnieć, bo jest tam pole dialogowe, gdzie można wskazać 

własne postulaty, pomysły, wnioski, uwagi. Zachęcała radnych, sołtysów, mieszkańców do 

wypełniania tej ankiety bo czasu jest niewiele z tego względu, że badanie ankietowe trwa do 

soboty 31 maja. Radna ma nadzieję, że przedstawienie problemów w badaniu ankietowym, 

które dotykają mieszkańców naszej gminy przyczyni się do poprawy sytuacji związanej  

z transportem zbiorowym w regionie i naszej gminie. 
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Paweł Osóbka w imieniu mieszkańców miejscowości Drożdżów zwrócił się z pytaniem do 

Pana Wójta odnośnie projektu na budowę kanalizacji, na jakim etapie znajduje się realizacja 

tego projektu. Wstępnie radnemu udało się ustalić, że w marcu dokumenty zostały przesłane 

przez właściciela firmy WOSAN do naszej gminy odnośnie decyzji lokalizacyjnej, gdzie pani 

z Urzędu Gminy do końca kwietnia jeszcze nie zajęła się tym tematem. Termin już upłynął bo 

był ustalony do końca maja. Obecnie tym tematem pani się zajęła, przedłuży się jej załatwienie 

ale niepokojącym jest obawa, że firma WOSAN może nie zdążyć wykonać kompletnej 

dokumentacji projektowej na kanalizację do końca września. W związku z tym radny zapytał 

czy termin ten zostanie dotrzymany 

Wójt stwierdził, że radny sam udzielił sobie odpowiedzi i zapewnił, że terminy które 

zobowiązują gminę zostaną dotrzymane. 

Paweł Osóbka podziękował Wójtowi za tą odpowiedź i cieszy go fakt, że terminy zostaną 

dotrzymane. Zapytał jeszcze o interpelacje, które zostały złożone w miesiącu marcu  i prace 

tam zgłoszone w miejscowości Wojtyniów nie zostały jeszcze do tej pory wykonane. 

Wiceprzewodniczący Rady uznał, że był już taki punkt porządku obrad a teraz mamy 

informacje, komunikaty i oświadczenia. Zasugerował, by temat ten wyjaśnić na kolejnej sesji 

bądź w rozmowie z Panem Wójtem. 

Szymon Mastalerz nawiązał do czwartego z kolei Dnia Garncarza, który odbył się w ubiegłą 

sobotę dziękując przy tym organizatorom, gminnemu ośrodkowi kultury, panu wójtowi, pani 

gospodarz w osobie Małgorzaty Rycerskiej za profesjonalne przygotowanie uroczystości  

a także sponsorom, darczyńcom, zespołom i pracownikom gospodarczym naszej gminy 

pomagającym przy organizowaniu tego dnia. 

Ad. 11 

Obrady sesji trwały od godz.900 do godz.1105. 

Szesnastą sesję Rady Gminy Bliżyn w obecnej kadencji zamknął Sławomir Młodawski – 

Wiceprzewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział w obradach sesji. 

 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


